
                         

Protokół nr XXXIV / 18 

z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu 5.03.2018r. 

 
1. Otwarcie obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Brody. 
 
Przewodniczący Rady  p. Lech Kossak o godz. 1005 otworzył obrady XXXIV Sesji Rady 
Gminy Brody.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  
Na 15 radnych, obecnych było 14. Nieobecny radny p. Marek Rubin. 
Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.   
Uwag nie zgłaszano. Jednogłośnie przyjęto proponowany porządek obrad. 
 
2. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Gminy Brody. 

Do protokołu nie zgłaszano uwag. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
3. Informacja  Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
 
Wójt omówił dodatkowe działania, jakie  podejmował w okresie od sporządzenia informacji 
do sesji. 

- 24 lutego uczestniczył w Bad Muskau w uroczystości rozszerzenia Europejskiego Związku  
  Parków Łużyckich o 5 kolejnych założeń parkowych. 
- 26 lutego, na zaproszenie Z-cy burmistrza Forst uczestniczył w odsłonięciu kolejnej  
   ( ósmej) Róży Granicznej 
- 26 lutego był na spotkaniu w  Urzędzie Miasta Forst na spotkaniu w spr. projektu w ramach 
  Interreg Va ”Zachować i rozwinąć” – rewitalizacja budynku świetlicy w Brodach. 
- 02 marca  spotkał się z panią sołtys i radą sołecką Biecza  w celu podpisania protokołu  
  przekazania pomieszczeń po dawnym ośrodku zdrowia na potrzeby zaplecza dla świetlicy  
  wiejskiej 
- 02 marca w U.G. odbyło się spotkanie z p. Stanisławem Bojkowskim z Ośrodka Terapii 
  „ Grunwald” w spr.  utworzenia w naszym ośrodku zdrowia gabinetu lekarza rodzinnego, 
- 02 marca odbył spotkanie z p. Pawłem Kosickim w spr. „Święta Wieży” 
- 04 marca uczestniczył w pierwszej edycji „Namiotów Wyklętych” z okazji Narodowego Dnia 
  Pamięci Żołnierzy Wyklętych. 
Wójt poinformował, że odbył się przetarg na przebudowę drogi Brody - J. Dolne 
Oferta przekroczyła o 1 mln zł. środki jakie były zaplanowane. Musimy zadecydować co dalej 
robić. 

M. Tracz – prosił o rozwinięcie pkt. 4 i 12 
Wójt  
– pkt. 4  było to kolejne spotkanie z mieszkańcami dot. rewitalizacji. Zleciliśmy to dla Biura 
Ekspertyz z Zielonej Góry. Są prowadzone konsultacje społeczne w Bieczu. Zainteresowanie  
mieszkańców jest znikome. W J. Dolnych na spotkaniu były tylko 3 osoby. Na każdym etapie 
mieszkańcy mogą uczestniczyć w procesie prac. Program będzie odzwierciedleniem tego, co 
chcą mieszkańcy. Obecnie jesteśmy na etapie diagnozowania. Teraz mamy na to dotację. 
Do roku 2023 i tak będziemy musieli mieć taki program. 
- pkt 12 raz w miesiącu spotyka się kierownictwo Gminy i  omawiają bieżące sprawy. 

M.  Tracz – myślał, że to będą rozmowy na temat wody, kanalizacji. 
Na komisji prosił o informacje, lecz  ich nie otrzymał. 



Wójt miały być te dane przedstawione na komisji lecz pracownik, który miał je przygotować 
jest na zwolnieniu lekarskim. 

R. Janczewski -  prosi o informacje dot. jeziora brodzkiego, oraz firmy Prometheus. 

Wójt  
– program rewitalizacji obejmuje część parku i jeziora brodzkiego. Spotkanie, które się 
odbyło dot. prawnych uwarunkowań badań w celu postawienia diagnozy, co można z tym 
zrobić. 
-  do spotkania doszło 23 lutego. Firma jest zainteresowana działkami na inwestycje solarne 
na terenie naszej gminy ( Zasieki, J. Dolne, Suchodół, Biecz). 
Aby to mogło zaistnieć muszą być dokonane zmiany w planie. 

M. Kowalski – prosi o rozszerzenie pkt 5. 

Wójt -  w ub. roku uczestniczyliśmy w projekcie Gazety Lubuskiej „ Gmina na 6” W tym roku  
pani z Gazety złożyła ofertę, lecz nie możemy w  nim uczestniczyć ze względu na brak 
środków na promocje.  

M. Maszkowski – pkt. 9 

Wójt – trwa przebudowa przedszkola. 8 lutego odbyło się spotkanie z firmą remontującą 
przedszkole dot. uwag zgłaszanych przez inspektora nadzoru.  Na tej podstawie 
zobowiązano firmę do wyeliminowania usterek. 

R. Łyczakowski – pkt 19 

Wójt – na spotkaniu w Zasiekach padła propozycja spotkania firmy Marco-Oil ze Starostą 
dot. poprawy drogi Olszyna – Brożek.  
Starosta przyjął do wiadomości wolę partycypowania w remont drogi. Jednak będzie to 
robione w odległym czasie.. 

Przewodniczący Rady  - do pkt 19 na jakim etapie jest współpraca z firmą Marco-Oil. 

Wójt – do nas nie wpłynął żaden wniosek. Obecnie są na etapie opracowania programu 
oddziaływania na środowisko. 

4 . Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
    podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodniczący Rady  

- 31.01.2018r. w Urzędzie Gminy  podpisywał uchwały z poprzedniej sesji 
- 10.02.2018r. – uczestniczył w zebraniu OSP 
- 14.02.2018r. –       ‘’             w posiedzeniu komisji budżetu 
- 20.02.2018r. -        ‘’                     ‘’                    ‘’     oświaty 
- 23.02.2018r. w Urzędzie Gminy ustalał porządek obrad dzisiejszej sesji. 
 
M. Tracz - - komisja Budżetu obradowała 14.02.2018r. wnioski komisji radni otrzymali w 
materiałach. Komisja miała zająć się spr. wody, kanalizacji,  ze względu na brak pracownika 
odłożono temat na później. 

M. Kowalski – komisja Oświaty miała posiedzenie 20.02.2018r.  
Komisja analizowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję, odrzucili wniosek o wygaszenie 
mandatu radnemu. 
Komisja zaprosiła na posiedzenie przedstawicieli służby zdrowia. Nikt z zaproszonych gości 
nie przybył, ani nie złożył informacji pisemnej  o stanie  opieki zdrowotnej 
 
 
 
 
 



5. Informacja o stanie służby zdrowia. 
 
Przewodniczący Rady - lekarz rodzinny oraz p. stomatolog zostali zaproszeni na 
posiedzenie komisji oraz na dzisiejszą sesję. Nikt nie przybył, natomiast złożyli krótką 
informację. 
Pani Stomatolog poinformowała o  działalności w 2017r.  
Prosi o zmianę kaloryfera na większy w poczekalni stomatologicznej 
Lekarz rodzinny p. K. Ichnowska poinformowała, że  od. 1.04.2018r. planuje likwidację  filii 
ośrodka zdrowia w Brodach. 

Wójt odbył kilka spotkań  w tej sprawie. Spotkał się z lekarzem p. Zdunkiem. Usłyszał 
deklarację, że jeżeli byłaby to filia  w Stargardzie Gubińskim, to by się  podjął pracować u 
nas.  2.03.2018 spotkał się z innym lekarzem i rozmawiał o funkcjonowaniu naszego 
ośrodka, możliwe by to było, ale nie na cały etat. Na początku byłoby to tylko 2 razy w 
tygodniu. 
Nie wiemy, czy p.K. Ichnowska zgodzi się na rozwiązanie umowy najmu na lokal.  
W przyszłym tygodniu Wójt umówiony jest z osobą, która w tamtym roku  zgłosiła się i 
chciała podjąć praktykę lekarską. 
Wszyscy, z którymi Wójt rozmawiał  pytali, czy będzie  zwolnienie z opłat czynszu oraz czy 
będą mieli pomoc w odzyskaniu pacjentów. 
Nie wiemy jakie wyposażenie zostawi  obecna pani doktor. Jeżeli będzie pusty gabinet to 
trzeba będzie coś zakupić. 

Tracz – czy mamy namiary na jedną z firm? 

Wójt – zgłosili się panowie z firmy Grunwald, jednak muszą sprawę przemyśleć, pan Zdunek 
musi uzgodnić z lekarzami i Wójtem Gminy Gubin. 
Na razie nie ma pewnych kandydatów, jesteśmy na etapie rozmów. 

Pani Jadwiga Majewska spytała ilu mieszkańców leczy się w naszym ośrodku zdrowia. 
Uważa, że to wina lekarza, który przyjmował pacjentów, że  ludzie przepisali się od innych 
lekarzy w okolicy. 

Przewodniczący Rady –  nie mamy takich informacji, ponieważ p. Ichnowska nie podała 
nam takich danych. 

J. Majewska zaproponowała zatrudnienie lekarzy z Ukrainy. 

Wójt –  ich dyplomy nie są uznawane w Polsce. 
 
6. Informacja o mieszkaniach socjalnych i komunalnych oraz stan zadłużenia na 
    31.12.2017r. 
 
Przewodniczący Rady  - temat ten był omawiany na komisjach.  
Spytał Wójta czy ma plany zmniejszenia zadłużeń. 

Wójt – duża część zadłużenia jest jeszcze po ZGKiM. Nie mamy wolnych mieszkań.  
Komisja wnioskowała o dokonanie rozeznania w spr. kontenerów mieszkalnych. 
Wysłał 3 zapytania ofertowe. Ceny są różne. Kontenery te trzeba by było dostosować do 
mieszkań. Są to duże koszty. Można przemyśleć to, planując budżet na 2019r.  
Kwestią sporną będzie lokalizacja, czy któraś wieś zgodzi się na  lokalizację z takimi 
sąsiadami. 

 M. Tracz – chce znać wysokość zadłużenia na 31.12.2017r. Mamy 3 mieszkania nie do 
zamieszkania. Jak to się stało, że doprowadzono do takiego stanu, że nic już z nimi nie 
można zrobić. 

Wójt – wcześniej zajmował się tym ZGKiM. Były to mieszkania bardzo zdewastowane. 
W Jasienicy  przejęliśmy budynek w stanie ruiny, brakowało środków na remont. Były plany 
odremontowania, ale częściowo była to własność innych użytkowników. 



W Jałowicach nie można było wyeksmitować pani tam mieszkającej, teraz będzie to 
możliwe, a budynek chcemy sprzedać. 
Wprowadziliśmy możliwość odpracowania długów, ale nikt się nie zgłosił. 

7. Analiza realizacji wniosków komisji i uchwał za 2017r.  

R. Janczewski spytał o inwestycję  w Zasiekach, czy wycofujemy się z tego? 
Wójt – nie wycofujemy się. W planie budżetu na 2018r. nie ma zaplanowanych środków na 
zmianę planu. Jesteśmy w stałym kontakcie ze stroną niemiecką. Dostał informację, że firma 
pracuje nad dokumentacją.  
Starosta Żarski nie bardzo popiera tą inwestycję. Obawia się, że z chwilą uruchomienia  
placówki część personelu z naszego szpitala odejdzie tam do pracy. 
 
8. Podjęcie uchwał w sprawie      

 - zwrotu nieruchomości do zasobu własności Rolnej Skarbu Państwa - Krajowego 
  Ośrodka Wsparcia Rolnictwa – Filia w Zielonej Górze. 

Przewodniczący Rady – uchwały były przepracowane przez komisje. 
Spytał czy radni zgłaszają pytania, uwagi. 
Nie było  pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14 osób). 

 -  podziału gminy na stałe okręgi wyborcze, oraz ustalenia ich granic, numerów  
    i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14 osób). 

-  podziału gminy na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz  
   siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14 osób). 

 -  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania  
    bezdomności  zwierząt na terenie gminy Brody w 2018r. 

 Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14 osób). 

 -  uchwalenia wieloletniego programu mieszkaniowym zasobem Gminy Brody na lata  
     2018 - 2022.  

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 2 wstrzymało się od głosu. 

 -  ustalenia opłat za korzystanie z cmentarzy komunalnych Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowano jednogłośnie ( 14 osób). 

O godz. 1245 salę obrad opuścił radny M. Tracz. 

 - zaciągnięcie kredytu długoterminowego 

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak odczytał treść uchwały w sprawie zaciągnięcia 
kredytu długoterminowego w banku wybranym w trybie ustawy prawo zamówień publicznych                                        
w kwocie 3 197 356,00 zł  
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (stan radnych w trakcie głosowania 13)         

                            



 -  zaciągnięcie pożyczki w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Przewodniczący Rady p. Lech Kossak odczytał treść uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na wyprzedzające finansowanie w Ramach Programu Obszarów Wiejskich na lata 
2014-2020 na zadanie inwestycyjne pn. " Budowa sieci wodociągowej oraz kanalizacji 
sanitarnej grawitacyjnej tłocznej wraz z przyłączami i pompowniami ścieków w miejscowości 
Datyń”    w kwocie 1 230 000,00 zł.  
Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych (stan radnych w trakcie glosowania.13) 

 - zmiany do budżetu na 2018r. 
Zmiany omówiła pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

Na salę obrad wszedł radny M. Tracz. 

9. Wnioski i interpelacje radnych. 

R. Janczewski – w dniu 6.02.2018r. odbyło się spotkanie w Zasiekach z firmą  Marco – Oil. 
Radny p. Kowalski rozpowszechnia mylne informacje, jakoby na tym spotkaniu  wymieniał 
nazwiska radnych. 
Stwierdził, że  przywitał gości, zadawał pytania, nie poruszał innych tematów. 
Na tym spotkaniu ani na innym, nie wymieniał żadnych nazwisk. 

M. Kowalski – ma świadków, że padły nazwiska p. Rudnickiego, Przewodniczącego Rady, 
p. Kuczkowskiego 

R. Janczewski ma również świadków, którzy potwierdzą, że nie  podawał nazwisk. 

10. Wolne wnioski 

M. Tracz  

– w ub. roku pytał, czy w związku z jego działalnością gmina straciła jakieś środki – chciałby  
  informację na ten temat  
- ile inwestorów pozyskali, czy ściągnęli , radni gminy Brody, czy były jakieś inicjatywy ze  
  strony radnych ,  

Wójt – to są sprawy hipotetyczne, które trudno oszacować ,  

M. Tracz – nie wie tego co się dzieje w Urzędzie. może  któryś z radnych rozmawiał z 
Wójtem i mówił, że  ma inwestorów, dogadał się z nimi, że chcą wejść na nasz teren 
inwestować  

Wójt odpowiedział, że nie było takich rozmów. 

M. Kowalski  
– jakość wody w Mariance się pogorszyła.  
   Pracownik referatu komunalnego przyjeżdża BUS , ogląda, ale nic nie robi w kierunku 
   polepszenia jakości wody. 
- w Zasiekach przy stacji uzdatniania wody siatka ogrodzeniowa jest zniszczona. 

Wójt przekaże to do realizacji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu mieszkańcom. 

Pani Jadwiga Majewska 
-  jaka jest ściągalność za psy, 
- czy gmina partycypuje w kosztach instalacji  baterii fotowoltaicznej . 
- zgłasza problem braku dojazdu do Lubska, 
- pyta, czy cena wody nie może być niższa, podobno za przyłącza powinny być zwrócone  
  środki 



- proponuje biuro ZGKiM przystosować na mieszkania 

Wójt  
- opłaty za psy są zbierane,  
- w budynku  ZGKiM jest archiwum gminy i GOPS, mieszą się tam warsztaty oraz zaplecze  
  sanitarne pracowników 
-  już niedługo stawki za wodę będą zatwierdzane przez organ „Wody Polskie” 
- nie dopłacamy do instalowania baterii fotowoltaicznych. Zainteresowani mogą starać się o  
  pożyczki w Wojew. Insp. Ochrony Środowiska. 

Wójt poinformował, że na korytarzu tut. Urzędu znajdują się druki oświadczeń firmy 
ORANGE, które posłużą do  zaprojektowania i  budowy nowoczesnej sieci superszybkiego 
światłowodowego internetu. 

Przewodniczący Rady spytał czy dalej będzie funkcjonować obsługa ambulatoryjna w 
Lubsku, podobno ma być zlikwidowana. 

Wójt jutro jedzie na posiedzenie rady Powiatu i tę sprawę poruszy. 

Pani Postek z Marianki – wnioskuje o ustawienie w Mariance znaku ograniczającego 
prędkość do 30 km/h. 

Wójt – jest to droga gminna. Przy drodze wojewódzkiej jest znak zielony miejscowości. 
Skręcając z drogi wojewódzkiej nie ma znaku białego o miejscowości. 
Przez Mariankę przebiega droga bardzo wąska, przy której nie ma możliwości wybudowania 
chodnika. Wprowadzenie oznakowania nie ma sensu. Najlepszym wyjściem jest 
zainstalowanie tablicy informującej o terenie zabudowanym. Jednak to wymaga pewnej 
procedury. 

M. Kowalski – mieszkańcy powinni zadecydować o tym na zebraniu wiejskim, i pokryć 
koszty z funduszu sołeckiego. 

Przewodniczący Rady  
- na  ręce przewodniczącego rady została złożona rezygnacja radnego p. Mariana  
  Kowalskiego  z funkcji przewodniczącego Komisji Oświaty, oraz członka tej komisji. 
- wszyscy radni otrzymali odpowiedź dla p. Daniela Binka w spr. wygaszenia mandatu  
  radnemu .   

11. Zamknięcie obrad Sesji.         

O godz. 1210  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak zamknął obrady XXXIV Sesji Rady 
Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak 

 
 
 
 
 
 


